

CONTENTS / TABLE DES MATIÈRES

- 3 Editorial / *Éditoriale*
Nursing Research and Publishing Challenges as the Mantle Passes to a New CJNR Editor: Sean Clarke
 Laurie N. Gottlieb
-
- 11 Guest Editorial / *Collaboration spéciale*
Nursing Scholarship in Global Health
 Linda Ogilvie, Judy Mill
- 15 Discourse / *Discours*
Global Health Research as Seen Through a Health-System Lens
 Nancy Edwards, Harriet Nakanyike, John Moses Okomo, Mariatha Yazbek
- 20 **Global Health for Nursing . . . and Nursing for Global Health**
La santé mondiale pour la profession infirmière... et la profession infirmière pour la santé mondiale
 Lisa Merry
- 36 **Intimate Partner Violence: A Global Health Perspective**
La violence perpétrée par un partenaire intime : une perspective de la santé mondiale
 Sepali Guruge
- 56 **Tuberculosis and Common Mental Disorders: International Lessons for Canadian Immigrant Health**
La tuberculose et les troubles mentaux courants : des leçons d'autres pays applicables à la santé des immigrants au Canada
 Amy Bender, Sepali Guruge, Ilene Hyman, Martyn Janjua
- 76 **Tensions in Anti-colonial Research: Lessons Learned by Collaborating With a Mining-Affected Indigenous Community**
Les tensions dans le cadre d'une recherche anticoloniale : les leçons tirées d'une collaboration avec une communauté autochtone touchée par l'industrie minière
 C. Susana Caxaj, Helene Berman, Colleen Varcoe, Susan L. Ray, Jean-Paul Restoule



- 96 **Leaving the Philippines: Oral Histories of Nurses' Transition to Canadian Nursing Practice**
Quitter les Philippines : récits oraux sur la transition que vivent les infirmières dans le processus d'adoption de pratiques infirmières canadiennes
Charlene Ronquillo
- 117 Happenings / *L'événement*
New Research Initiatives: Addressing Global Homelessness
Solina Richter, Annali Botha
- 123 Book Review / *Critique de livre*
**Rethinking Unequal Exchange:
The Global Integration of Nursing Labour Markets**
Reviewed by Jordana Salma
-
- 126 **A Culturally Targeted Self-Management Program for African Americans With Type 2 Diabetes Mellitus**
Un programme de gestion autonome culturellement spécifique à l'intention des Afro-américains atteints de diabète de type 2
Janice Collins-McNeil, Christopher L. Edwards, Bryan C. Batch, Debra Benbow, Camela S. McDougald, Daphne Sharpe
- 142 **Tobacco Intervention Practices of Postsecondary Campus Nurses in Ontario**
Les interventions de lutte au tabagisme pratiquées par les infirmières des écoles postsecondaires en Ontario
Kelli-an G. Lawrence, Heather Elizabeth Travis, Sharon A. Lawler

*Indexes and Reviewers for Volume 44 are available on the CJNR Web site:
<http://cjnr.mcgill.ca>*



FOLLOW US ON FACEBOOK
SUIVEZ-NOUS SUR FACEBOOK